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Dotaci 11 milionů korun se po-
dařilo získat Břeclavi na rekon-
strukci židovské obřadní síně.
Významná památka se tak po
dekádách snažení o získání fi-
nančních prostředků dočká
opravy. 

„V loňském roce se nám podařilo
dohodnout přeshraniční spolu-
práci s městem Sládkovičovo, se
kterým nás pojí historie rodu Kuff-
nerů. Výsledkem této spolupráce
je projekt Na věčnou paměť, na
který se nám nyní podařilo získat
peníze,“ zní ve společném prohlá-
šení vedení města. 

Celková cena rekonstrukce se
má pohybovat kolem 23 milionů
korun, k dotaci 11 milionů korun
přidá Břeclav 12 milionů ze
svého rozpočtu. Opravou projde
kaple i prostranství před židov-
ským hřbitovem. Sládkovičovo
v rámci podpory opraví také
prostory zámeckého parku. 

„Stavba musí být podle dotač-
ních podmínek programu přes -
hraniční spolupráce INTERREG
dokončena do konce roku 2023.
Termín je šibeniční, ale věříme,
že to stihneme. V loňském roce
jsme instalovali na židovský

hřbitov panely s historickou té-
matikou, o rok dříve jsme pro-
vedli zajištění kaple a v místě
probíhají komentované pro-
hlídky nebo koncerty pro veřej-
nost. Místo má podle nás silnou
atmosféru,“ dodávají zástupci
radnice. 

„Poděkování patří břeclavským
zastupitelům, kteří jednohlasně
celou akci na mimořádném led-
novém zastupitelstvu schválili,“
doplňuje vedení města. 

Rodina Kuffnerů byla podnika-
telská rakousko-uherská a poz-

ději rakouská, slovenská a česká
rodina židovského vyznání. Na
území dnešní České republiky
působili Kuffnerové především
v Břeclavi, odkud pocházejí. Nej-
významnějším členem byl první
židovský starosta Břeclavi, cu-
krovarník Hermann Kuffner, roku
1900 povýšený do šlechtického
stavu. Druhá větev rodu Kuff-
nerů, kterou reprezentoval Karl
Kuffner, působila v dnešním slo-
venském Sládkovičovu, kde stojí
historicky slavný cukrovar, ro-
dinná hrobka a kostel. 

(jp, foto dav)

Židovská obřadní síň 
letos prohlédne
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Kompletní revitalizace břeclav-
ských sídlišť bude pokračovat
také v roce 2023. Je součástí
dlouhodobé strategie vedení
města na zlepšování veřejných
prostranství nejen na sídlištích,
ale v celém městě. Do tohoto zá-
měru patří také postupná vý-
měna světel za úspornější LED
osvětlení, opravy chodníků, práce
s odpadovými nádobami nebo
parkování.

„Dlouhodobě se snažíme řešit
situaci na sídlišti Budovatelská
v Poštorné, kde chceme v první
etapě pracovat na třech čin-
žovních domech u ulice Nád-
ražní a prioritou je také vybu-
dování chodníku k pošto -
renskému hřbitovu,“ řekl místo-
starosta Jakub Matuška. 

„Pokračování revitalizace je
také součástí programového
prohlášení současné koalice.
Naše snaha o zlepšení život-
ních podmínek občanů v tomto
místě se kryje i se zájmem ob-
čanů, kteří se na nás nyní ob-
rátili s peticí o dořešení veřej-
ného prostoru v rámci sídliště
Budovatelská. Projekt plánu-
jeme ve třech etapách, a pro-
tože se jedná o velkou investici,

budeme po získání stavebního
povolení určitě žádat o dotace
z evropských fondů. Rádi by-
chom opravu sídliště dokončili
do roku 2024,“ dodal místosta-
rosta Matuška.

Úpravy pokračují i na dalších
sídlištích ve městě. Na sídlišti
Slovácká proběhly v červnu
práce na opravách chodníku ko-
lem školy, opraven byl také
chodník od Husovy ulice až k vo-
dárenské věži. U ZŠ Slovácká
vznikl společný chodník pro pěší
a cyklisty (foto nahoře). Revita-
lizace bude pokračovat i na síd-
lišti Dukelských hrdinů. Loni pro-
bíhaly velké úpravy na sídlišti
Jana Palacha, kde vznikly odpo-
činkové zóny se zelení a nové
venkovní sportovní hřiště (foto
dole). Nechybějí ani zapuštěné
velkoobjemové kontejnery na
tříděný odpad. Změnami prošlo
také dětské hřiště s novými hra-
cími prvky, kde se podařilo snížit
jeho prašnost výsevem trávy.
Zajímavostí je, že lavičky na
hřišti jsou vyrobeny z revitalizo-
vaného textilu (re-textil), který
břeclavští občané vytřídili do
nádob na textilní odpad. 

(jp, foto dav)

Revitalizace sídlišť
v Břeclavi pokračuje
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Harmonogram zasedání
Zastupitelstva 

města Břeclavi na rok 2023:

Do března 2023 mohou být
z důvodu rekonstrukce prostor

budovy městského úřadu činnosti
některých odborů omezeny. 

PRO AKTUÁLNÍ INFORMACE
O OMEZENÍ SLEDUJTE WEB

MĚSTA BŘECLAVI. 

Upozornění

Novým českým prezidentem byl
zvolen Petr Pavel, který získal
v 2. kole prezidentských voleb
58,32 % hlasů.  Andreje Babiše
volilo 41,67 % obyvatel ČR. Vo-
lební účast v 2. kole byla
70,25 %. Obyvatelé Břeclavi dali
v 1. kole Petru Pavlovi 29,94 %

hlasů, Andrej Babiš získal od
Břeclavanů 39,95 % hlasů při vo-
lební účasti 63,99 %. V 2. kole
obdržel Petr Pavel v Břeclavi
51,63 % hlasů, pro Andreje Ba-
biše hlasovalo 48,37 % Břecla-
vanů při volební účasti 66,77 %. 

(dav)

Prezidentem bude Petr Pavel
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Lávka u „vídeňáku“ bude
lidem sloužit i nadále

Vážení ob-
čané Břec-
lavi, 

před 32
lety ne-
chala Sprá-
va železnic
vedle „ví-
deňského“
ž e l e z n i č -

ního mostu postavit tzv. kabe-
lovou lávku (tedy lávku, pod kte-
rou jsou vedeny sdělovací
kabely) s tím, že na ní umožnila
i pohyb pěších. Dnes si už mnozí
Břeclavané nedokáží představit,
že by zde lávka přes Dyji nebyla.
Denně tuto lávku využívají po
celý rok stovky místních, v se-
zoně se k nim přidávají také cyk -
loturisté.

Dozvěděl jsem se, že v rámci op-
timalizace Správa železnic uva-
žuje o přemístění těchto kabelů
na železniční most, čímž by
lávka pro ně pozbyla významu.
Inicioval jsem proto schůzku
s  oblastním ředitelem Správy
železnic, kdy mojí naprostou pri-
oritou bylo zachování lávky pro
Břeclavany. Další spojnice přes
Dyji, lávka u „průmyslovky“, je to-
tiž až cca kilometr vzdálená. Se
Správou železnic jsme se proto
dohodli, že lávka bude i nadále
zachována a město Břeclav se
bude podílet na její údržbě.
Kompletní renovace, kterou již
nutně potřebuje, tak čeká oblí-
benou spojnici přes Dyji už příští
rok. Obnova nátěru se totiž na
lávce prováděla naposledy před
dvaceti lety. Kromě renovace lávky u „Víde-

ňáku“ je v  plánu také údržba
dřevěného mostu přes Dyji na
Pohansko ve směru od Po-
štorné. „V současnosti vyhodno-
cujeme několik způsobů opravy
dřevěného mostu, který použí -
vají Břeclavané i přespolní zej-
ména při cyklovýletech směrem
Pohansko a Soutok. Opravu sa-
motnou předběžně plánujeme
na podzim, tedy po cyklosezoně.

Mimo oprav lávky u „Vídeňáku“
a dřevěného mostu u Pohanska
plánuje město Břeclav také vý-
stavbu nové lávky pro pěší a cy-
klisty nad splavem. Pevně věřím,
že se nám v tomto volebním ob-
dobí podaří postavit lávku přes
Dyji, která de facto propojí cen-
trální část města se Starou
Břeclaví u areálu SVK nad spla-

vem. Síť bezpečných stezek pro
pěší a cyklisty spojujících jed-
notlivé městské části tak bude
konečně kompletní. Počítáme
také s  vybudováním podjezdu
mostu na Třídě 1. máje, který je
páteřní dopravní spojnicí Břec-
lavi a Poštornou. Dle sdělení zá-
stupce Ředitelství silnic a dálnic
investor v letošním roce požádá
o stavební povolení, vysoutěží
dodavatele stavby a zahájí pří-
pravné práce s  tím, že vlastní
oprava mostu bude provedena
v  roce 2024. V  rámci oprav
mostu bude také vybudován
podjezd, který propojí dvě části
stezky pro pěší a cyklisty tak,
aby nemuseli přecházet fre-
kventovanou silnici. 

Bc. Svatopluk Pěček, 
starosta Břeclavi 
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Pro ty z nás, co se už těší na jaro,
přinášíme pohled shora na nové
školní hřiště, které se městu Břec-
lav podařilo v loňském roce vybu-
dovat u základní školy na ulici So-

vadinova (ZŠ a MŠ Kupkova). „Po
dohodě s paní ředitelkou ote-
vřeme víceúčelové hřiště také pro
veřejnost, takže si ho budou uží-
vat také obyvatelé blízkých sídlišť.

Rekonstrukce se myslím podařila
a věřím, že se hřiště bude návštěv-
níkům líbit,“ řekl místostarosta Ja-
kub Matuška. Veřejnost si bude
moci bezplatně užívat dráhu, ven-
kovní posilovnu i další zajímavé
sportovní sestavy a herní prvky
vždy od 16:00 do 19:30 hodin od
jara do podzimu. Otevřeno bude

tedy také přes prázdniny. Po vzoru
Slovácké a Kupkovy školy letos
břeclavská radnice plánuje zpřís-
tupnit dětem a mládeži v odpo-
ledních hodinách také hřiště za
„bílou školou“ (ZŠ Komenského)
v Poštorné.

(jp)

Hřiště budou přístupná veřejnosti

Více než 700 lamp veřejného
osvětlení v Břeclavi projde letos
modernizací. Rada města Břec-
lavi dnes schválila vyhlášení ve-
řejné zakázky na modernizaci
veřejného osvětlení. „Postupná
výměna veřejného osvětlení za
výkonné a úsporné LED lampy
probíhá v Břeclavi již od roku
2019. Doposud se nám podařilo
vyměnit stovky svítidel na de-
sítkách ulic. Lidé si toho mohou
všimnout na hlavních i vedlej-
ších komunikacích, kde se právě
díky moderním, výkonným, ale
zároveň úsporným světlům
zlepšila bezpečnost. Jako velmi
důležité vnímám také nasvětlení
přechodů ve městě,“ vysvětluje
břeclavský starosta Svatopluk

Pěček s tím, že z předpokládané
letošní investice ve výši přes
17 milionů půjde přes 8 a půl mi-
lionu z dotace. 

Přes 700 nových světel by při-
tom mělo být hned v několika lo-
kalitách Břeclavi vyměněno od
dubna do září 2023. „Výkonné
lampy oproti stávajícím uspoří až
¾ nákladů. Naším cílem je, aby
moderní a úsporné osvětlení po-
krylo postupně většinu města.
Vzhledem k vysoké energetické
úspoře nových lamp a rostoucím
cenám elektřiny tak ušetříme po
dokončení modernizace veřej-
ného osvětlení až miliony ročně,“
doplnil starostu břeclavský
místostarosta Milan Klim. (dav)

Veřejné osvětlení v novém

Společnost Vodovody a kanalizace Břeclav, a.s. upravuje od 1. února
otevírací dobu pro návštěvníky zákaznického centra a pokladny
v Břeclavi na ulici Čechova 23:

Pondělí, úterý a čtvrtek: 7:00 - 11:00 a 11:30 - 15:00 hodin
Středa: 7:00 - 11:00 a 11:30 - 17:00 hodin
Pátek: 7:00 - 11:00 hodin

Otevírací doba byla prodloužena ve středu a zkrácena v pátek na
základě vyhodnocení dosavadní vytíženosti. Poslední zákazník v zá-
kaznickém centru bude obsloužen nejpozději 30 minut před koncem
úředních hodin, a to z důvodu časové náročnosti některých poža-
davků.

Úprava otevírací doby
zákaznického centra VaKu
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V průběhu února začne Město
Břeclav posílat neplatičům od-
padů dopisy s výzvou k zapla-
cení. Jedná se tentokrát o no-
vou skupinu adresátů, kterými
jsou například majitelé nějaké
nemovitosti na území města, ve
které nikdo nemá trvalé byd-
liště, nebo vlastníci, kteří ně-
komu nemovitost pronajímají,
ale ani vlastník, ani nájemci po-
platky za svoz odpadu neplatí.
Na základě průzkumu takových
nemovitostí zjistil úřad, že po-
platky neplatí majitelé nebo ná-

jemníci ve více než 2 400 ne-
movitostech ve městě. 

„V letošním roce se poplatky za
odpady zvyšovat nebudou. To
ale neznamená, že jsme v oblasti
odpadů usnuli na vavřínech.
Chceme řešit neplatiče, a to zej-
ména v objektech, kde dlouho-
době poplatek za odpady uhra-
zený není,“ řekl místostarosta
Jakub Matuška. Podle analýzy,
kterou zpracoval loni odbor eko-
nomický, je v Břeclavi přes dva
tisíce nemovitostí, kde nikdo ne-

platí poplatek za odpady. „Od
února 2023 proto oslovíme do-
pisem ty, kterých se to týká,
abychom s nimi situaci vyřešili.
Cesty jsou v podstatě dvě. Tou
jednodušší cestou je, že se oby-
vatelé těchto nájemních bytů
přihlásí k trvalému pobytu
v Břeclavi. To se týká hlavně ná-
jemních bytů, kde má na to
každý nájemník ze zákona právo.
Druhou cestou je uhrazení po-
platku za nemovitost přímo vla-
stníkem nemovitosti, což naři-

zuje platná městská vyhláška,“
upozorňuje Jakub Matuška. 

Protože se očekává po rozeslání
upozorňujících dopisů zvýšený
zájem o nahlášení trvalého byd-
liště, budou zájemcům přizpů-
sobeny i možnosti úřadu. Pro
přihlášení bude zřízena speciální
telefonní linka, na které se ža-
datelé mohou ihned objednat
a jejich žádosti budou zpraco-
vávány bezodkladně. 

(jp)

Břeclav poplatky za odpad
nezdražila, ale zlepší jejich výběr

Každý z nás časem nahromadí
spoustu věcí. Mnohé z nich ale
končí na skládce nebo ve spa-
lovně, i když jsou stále použ-
itelné. Prostě proto, že nám již
neslouží, máme za ně nové, už
se nám nelíbí nebo se nám ni-
kam nevejdou. Takové věci ne-
vyhazujme, ale zanesme je raději
do Re-Use centra na sběrném
místě Hájová v  Poštorné, kde
mohou najít další využití u lidí,
kteří je užijí.

Co ReUse centrum nepřijímá:
• Veškerou elektroniku
• Čalouněný nábytek
• Oděvy
• Plyšové hračky
• Matrace a přikrývky

Co ReUse centrum přijímá:
• Kuchyňské nádobí, hrnečky, ta-
líře, příbory, skleničky
• Neelektrické nářadí
• Hračky
• Sportovní vybavení
• Knihy, CD, gramofonové desky
• Nečalouněný nábytek
• Umělecké předměty
• Hudební nástroje
• Dětské autosedačky

Otevírací doba koresponduje
s  otevírací dobou sběrného
místa Hájová
Úterý od 8:00 do 17:00
Čtvrtek od 8:00 do 17:00
Sobota od 8:00 do 12:00

Nevyhazujme 
věci. Darujme je tomu,
kdo je užije

Město Břeclav nabízí: 
POZEMEK

Město Břeclav nabízí k prodeji pozemek p. č. 839/1
o výměře 726 m2 v k. ú. Ladná. Bližší informace

o nabízeném pozemku jsou zveřejněny na úřední
desce Městského úřadu Břeclav a na webových

stránkách města (www. breclav.eu – Úřad a radnice –
Úřední deska), případně lze informace získat na
telefonním čísle 519 311 296 – Alena Rosincová.

ZAMĚSTNÁNÍ
Aktuální pracovní příležitosti naleznete na: 

https://breclav.eu/urad/pracovni-mista
nebo QR 

ZTRÁTY A NÁLEZY
Aktuální seznam nalezených věcí je k dispozici na: 

https://www.mpbv.cz/
nebo QR



Břeclavská Radnice

Příspěvky zastupitelských klubů

Předsevzetí do nového roku 
i volebního období mám jasná
Do nového roku si řada z nás
tradičně dává předsevzetí,
a tak jsem nezůstal pozadu
i se svými výzvami v roli
místostarosty pro školství,
kulturu a cestovní ruch.

Ve školství budu pracovat na
vyrovnání obliby a nabídky
škol a školek, aby si děti a ro-
diče z jedné části Břeclavi
nezoufali, že nejsou v centru
města či naopak. Školy po-
dle mě vlévají městům krev
do žil a posouvají je dál, mo-
hou fungovat jako centra
pro rozvoj jedince, rodiny
i společnosti. Moje hlavní po-
zornost tak bude směřovat
právě do školství, kde dlou-

hodobě vnímám velký dluh
města.

V kultuře je mé předsevzetí
jasné - každý víkend by měla
Břeclav nabídnout alespoň
jednu větší kulturní akci, na
kterou můžete vzít své přá-
tele nebo rodinu. Minimálně
v letní turistické sezóně to
tak musí fungovat, jinak
v konkurenci Mikulova,
Tvrdonic a Lednicko-valtic-
kého areálu budeme jako
okresní město pozadu.

V cestovním ruchu musíme
i nadále pracovat na tom, aby
Břeclaví turisté jen neprojíž-
děli, ale směřovali k nám cí-

leně - za zábavou na kultur-
ních akcích, kvalitními služ-
bami a podniky, atraktivními
sportovišti anebo zajímavými
památkami. Cestovní ruch je
velká mozaika, ale hlavní je
nesmířit se se zažitým názo-
rem, že proti turistickým epi-
centrům v okolí nemá Břec-
lav šanci.

A to souvisí i s agendou
Zdravého města Břeclav,
kterou mám nyní na starost.
I díky ní budu usilovat o to,
aby bylo co nejvíce lidí s ži-
votem ve městě spokojeno.
Aby Břeclav nevnímali jako
rozhádané maloměsto, ale
jako příjemné místo s po-

hodlným přístupem ke kaž-
dodenním potřebám, s pří-
rodními krásami, bohatou
historií a velkým potenciá-
lem, který může rozvíjet
úplně každý z nás.

Rok 2023 na to všechno jistě
stačit nebude, ale v jeho po-
čátku je podle mě dobré si
říct, kam člověk do bu-
doucna hledí. Tak ať vám
i vaše novoroční předsevzetí
pomohou udávat směr, kte-
rým se letos chcete vydat.

Mgr. Petr Vlasák, 
zastupitel za Mladé

a Neklidné

Komise pro cyklodopravu – snaha zvýšit 
komfort místním cyklistům
V  Břeclavi je cyklodoprava
důležitou součástí městské
dopravy a zaslouží pozor-
nost. Proto po komunálních
volbách Naše Břeclav navrhla
zřízení komise pro cyklodo-
pravu. Ke cti vedení města
patří, že návrh akceptovala
a komise zahájila činnost. 

Cyklodoprava je místní feno-
mén, ale i problém, protože
infrastruktura zatím ne-
splňuje to, co je třeba. Je
nutné dokončit propojení

Poštorné a sídliště Na Val-
tické s centrem, s nádražím
a průmyslovou zónou. Nebo
Poštornou se Starou Břec-
laví.

Infrastruktura pro cyklo-
dopravu má být komfortní
a bezpečná, s  minimem
kolizních míst. Trasy mají
být takové, abyste po nich
bez obav poslali dítě do
školy nebo na trenink
nebo  raději jeli na kole než
autem.

Proto je nutné řešit inves-
tice, ale zabývat se i detaily
a bariérami, které cyklistům
znepříjemňují život. Bariérou
je například, pokud se bojíte
dopravy na průtahu měs-
tem nebo musíte před mos-
tem sesednout a přejít jej
pěšky. Místní specialitou
jsou nepříjemně vysoké ob-
rubníky na cyklostezkách
nebo prudké nájezdy na
hráze. Proto vedle řešení
hlavních tras, budeme vy-
hledávat i existující „malé“

bariéry a navrhovat jejich
odstraňování. 

Chtěl bych se obrátit i na
vás, občany města, abyste
pomohli problematická
místa hledat. Někdy stačí
málo a může zmizet problém,
který vadí, když jedete na
kole. O takovém místě mů-
žete napsat přímo mně na
lubos.kratky@breclav.eu,
Budu rád za každý podnět.

Ing. Luboš Krátký,
zastupitel za Naši Břeclav 

Dejme prostor občanům v Radnici
Město vydává měsíčník Rad-
nice, který pravidelně nachá-
zíte ve schránkách po celé
Břeclavi. Obsahem jsou in-
formace týkající se činnosti
Městského úřadu a jeho pří-
spěvkových organizací; spo-
lečenského, hospodářského,
kulturního a sportovního
dění ve městě. Část zpravo-
daje je za podmínek stano-
vených jednacím řádem re-
dakční rady vyhrazena pro

příspěvky politických sub-
jektů zastoupených v zastu-
pitelstvu města.

Co kdybychom uveřejňovali
také příspěvky občanů Břec-
lavi? Periodika některých
obcí, např. Jižní Kurýr
z  městské části Brno-jih,
toto umožňují. Myslím si, že
by nyní mohl velkou část
čtenářů Radnice zajímat
např. pohled iniciátorů pe-

tice v kauze Teplo Břeclav,
která již několik měsíců re-
zonuje společností. Jako
protiváha alibistických pro-
hlášení vedení města a jed-
natelů Tepla by měl zaznít
také názor běžného občana,
který možná nebude sdílet
optimismus, prezentovaný
v textech v Radnici.

A určitě by se našla i jiná té-
mata, kde občan nemá

stejný názor jako vedení
města, ale nemá možnost jej
věcně veřejně prezentovat.
V  Břeclavi jsou persony,
které jsou aktivní občansky,
ale nikoli politicky. Jejich
slova mají váhu a měla by
dostat prostor.

Co si o tom myslíte vy, ob-
čané Břeclavi?

Vít Jonáš, zastupitel za ODS
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Příspěvky zastupitelských klubů

Tak jsme zase 
o rok starší
Všem bez rozdílu přejeme
všechno nejlepší v novém
roce, ale hlavně pevné ne-
rvy. Na oficiálních stránkách
firmy Teplo Břeclav je pře-
hled odměn jednatelů a do-
zorčí rady. A navíc jsem byl
požádán o zveřejnění. 

Na základě doporučení
Valné hromady společnosti
uveřejňujeme odměny jed-
natelů a dozorčí rady za
roky 2019–2021:

Jednatel 1 – měsíční od-
měna 5 000 Kč hrubého
a jednorázová roční odměna
navržená a schválená val-
nou hromadou 150 000 Kč
hrubého.

Jednatel 2 – měsíční od-
měna 5  000  Kč hrubého
a jednorázová roční odměna
navržená a schválená val-
nou hromadou 50  000  Kč
hrubého.

Předseda dozorčí rady –

jednorázová roční odměna
navržená a schválená val-
nou hromadou 50  000  Kč
hrubého.

Člen dozorčí rady – jedno-
rázová roční odměna na-
vržená a schválená valnou
hromadou 40 000 Kč hru-
bého. 

A další zásadní věc, která se
nás týká. Vláda si půjčí dal-
ších 150 miliard, aby se
mohla co nejdůkladněji a co
nejnenávratněji odstřihnout
od starých trubek s mimo-
řádně levnými energiemi od
nevypočitatelných part-
nerů, a připojit se na nové
trubky s mimořádně dra-
hými energiemi od nevypo-
čitatelných partnerů. Prostě
budeme mrznout ve tmě.
Úkol zněl totiž jasně… 

Martin Kršňák, 
zastupitel za SPD 

a nezávislí 

K rekonstrukci židovské obřadní síně
O tom, že se jedna z nejkrás-
nějších historických staveb
na území Břeclavi dočká re-
konstrukce, jsme se již mohli
dočíst na jiném místě měsíč-
níku Radnice. 

Zisk dotace z programu pře-
shraniční spolupráce INTER-
REG je velkým úspěchem,
který, jak věřím, umožní tuto
památku zachránit a nejen ji
uchovat pro další generace,
ale dovolí také, aby se z  ní
stal ještě více vyhledávaný
turistický cíl, stejně jako důs-
tojné místo pro konání kul-
turních akcí, a to nejen těch
spojených s  židovskou his-
torií tohoto místa a našeho
města.

Ve věci dotace jsem absol-
voval několik jednání za
účasti zástupců vedení
města a zástupci Eurore-
gionu Pomoraví, ve kterém
působím v jeho správní radě. 

Euroregion je partnerem pro
přeshraniční spolupráci
s Rakouskem a Slovenskem
v oblastech, které jsou pod-
porovány Evropskou unií.
Jsem rád, že výstupem je
11  milionová dotace pro
Břeclav z  celkové částky
bezmála milionu eur, kdy
druhá část pomůže zrekon-
struovat Kuffnerovské dě-
dictví ve slovenském Slád-
kovičovu, které se stalo
partnerem projektu. 

Jako vždy se objevily, možná
logicky, ojedinělé hlasy, které
opravu označují za zbytnou.
Jistě, míst, do kterých je
nutno investovat, je celá
dlouhá řada, ale bude tomu
stejně tak za deset, dvacet,
padesát let. 

Naproti tomu dotaci v  při-
bližně poloviční výši celko-
vých nákladů nelze získat jen
tak, a pokud se to podaří, je
potřeba situace využít, mimo
jiné i proto, že obecně příliv
dotačních toků do republiky
z  EU bude postupně vysy-
chat a podobná šance se už
nemusí opakovat, zatímco
pro město nebude po
mnoho dalších let v jeho pri-
oritách a možnostech tuto
stavbu zrekonstruovat
pouze z vlastních zdrojů. Je
to více než osm let, kdy se

město rozhodlo přidělenou
dotaci nevyužít a do rekon-
strukce tohoto objektu se
nepustilo z  časových a fi-
nančních důvodů. Následo-
valo několik dalších ne-
úspěšných pokusů dotaci
získat, ale i další roky chát-
rání této krásné památky. 

Zastávám názor, že ke kul-
turním památkám se máme
chovat kulturně, a to o to
více, že jich přímo ve městě
nemáme mnoho. 

Proto věřím, že se vše podaří
dotáhnout do zdárného
konce a obřadní síň bude
opravena podobně zdařile,
jako např. Kuffnerova hrobka
ležící v  areálu židovského
hřbitova.

Milan Vojta, MBA, M.A., 
zastupitel za ANO



Břeclavská městská policie za-
hájila svoji činnost 1. ledna 1992
s devíti strážníky. Za 30 let se
městská policie (MP) stala sa-
mozřejmou součástí života
Břeclavi a jejích obyvatel. Měst-
ská policie se z podstaty ne-
bude nikdy vyhřívat na vrcholu
popularity. A kdyby se tak stalo,
bylo by to podezřelé a spíše by
to svědčilo o tom, že ne vše v její
činnosti je správné. Ale také se
nenechme mýlit občasným kři-
kem diskutérů na sociálních sí-
tích. I přes tento křik mají břec-
lavští strážníci velkou důvěru
obyvatel a návštěvníků města.
Každým rokem se na ně obrací
více a více lidí. S žádostí o po-
moc, nezřídka i o obyčejnou lid-
skou radu. A to i v situacích,
které přímo do kompetencí
městské policie nespadají.

I přes počáteční porodní bolesti,
přes mnohdy legislativní džungli
ztěžující zjednávání pořádku
a vymáhání práva, bylo vždy
u břeclavské městské policie vi-
dět, že se snaží mít tah na
branku, že se snaží být policií
akceschopnou, pružnou a spo-
lehlivou. 

„Není a ani nesmí být motivací
městské policie, aby byla slož-
kou všemi bez rozdílu milova-
nou. Naším cílem musí být po-
řádkový sbor respektovaný
a důvěryhodný. A to je nelehký
úkol, s nímž se museli vypořádat
mí předchůdci, s nimž se vypo-
řádávám já, a který bude čekat
na mé nástupce,“ vyjádřil se ve-

litel městské policie Stanislav
Hrdlička, který rovněž připomněl
historii sboru.

Organizačně byla MP už od za-
čátku rozdělena na 4 směny,
byli stanoveni 4 velitelé směn,
kteří řídili stálé skupiny strá-
žníků. Město bylo rozděleno na
části, každý strážník měl přidě-
lenu městskou část, okrsek,
který celkově spravoval (stíž-
nosti, zábory, závady atd.).  Po-
stupně se změnami struktury
a koncepce MP se stav navyšo-
val až na současných 33 strá-
žníků.

V současné době k bezpečnosti
ve městě přispívají také Asis-
tenti prevence kriminality (APK).
Projekt započal s jedním APK
v roce 2011, v současnosti jsou
asistenti 4.  

Největší změny v rámci řízení
a činnosti MP se datují k roku
2012. V té době byla změněna
organizační struktura MP, byly
zavedeny pozice strážníků
s územní a objektovou odpo-
vědností – okrskářů. Město bylo
rozčleněno na 5 částí – okrsků.
Byl také zřízen nový městský
kamerový systém, který je ob-
sluhován nonstop. MP začala
celkově spravovat parkovací
systém, zajišťuje ztráty a nálezy,
prevenci kriminality (dětské do-
pravní hřiště), projekty prevence
kriminality atd. Došlo k moder-
nizaci technologií využívaných
strážníky, k rozšíření a zkvalit-
nění vozového parku.

Důležité projekty z posledních
let: 
Asistenti prevence kriminality
Mezi nejvýznamnější projekty
posledních let patří rozhodně
APK a Domovníci. V Břeclavi za-
čali působit v roce 2011 celore-
publikovým Projektem Úsvit.
Projekty skončily, asistenti pre-
vence kriminality pokračují. 

Důležitou prací APK je jejich
součinnost se strážníky měst-
ské policie při řešení událostí,
především s osobami z romské
komunity, součinnost s Policií
ČR při pátrání a identifikaci
trestně stíhaných osob, spolu-
práce s odbory Městského
úřadu Břeclav, především s od-
borem sociálních věcí. 

„V rámci projektu se podařilo
naplnit počet čtyř asistentů
prevence kriminality, kteří pů-
sobí ve dvojicích. Jedna působí
v sociálně vyloučené lokalitě,
u vlakového nádraží a v centru
města. Druhá dvojice se zamě-
řila na dění na sídlišti Na Val-
tické a v městské části Po-
štorná, kde kvůli vysoké hustotě
obyvatel hrozí s tím spojené
projevy delikventní činnosti. Po-
čítáme s tím, že projekt APK
bude pokračovat i v dalších le-
tech. Opět budeme žádat o do-
tace z Ministerstva práce a so-

ciálních věcí,“ vysvětluje velitel
městské policie.  

Senior akademie bezpečí
Projekt zaměřený na zvyšování
znalostí na poli bezpečnosti,
prevence kriminality, ale i v dal-
ších oblastech života, v nichž
někdy starší lidé tahají za pří-
slovečnou kratší část provazu,
spustili na jaře 2014 strážníci
Městské policie Břeclav. Projekt
má název Senior Akademie Bez-
pečí, je zkrácenou obdobou uni-
verzit třetího věku a jeho cílovou
skupinou jsou především lidé
seniorského věku.

Výuka měla podobu čtrnácti
dvou a tříhodinových přednáš-
kových bloků, které se uskuteč-
nil každý týden v měsících od
března do konce června. Účast
na Senior akademii Bezpečí byla
pro posluchače bezplatná, vý-
uku zajišťovali lektoři z 11 sub-
jektů, mezi nimiž nechyběli zá-
stupci městské a republikové
policie, hasiči, vodní záchranáři,
ale i právníci nebo sociální pra-
covníci.

Mottem projektu je výrok J. F.
Kennedyho „Svoboda bez
vzdělání je nebezpečná, vzdě-
lání bez svobody je zbytečné“.
Jedním z cílů projektu je tak
předat seniorům nejnovější po-

Břeclavská Radnice

Břeclavští strážníci hlídají
bezpečí občanů už 30 let

S Asistenty prevence kriminality má městská policie v terénu vý-
borné zkušenosti.



znatky z oblastí, v nichž se lidé
staršího věku dlouhodobě
často ocitají v postavení snad-
ných a do důsledku vzato zby-
tečných obětí. Důvody jsou
dva: přílišná důvěřivost a ne-
dostatek informací. Zatímco ke
korigování důvěřivosti mohou
strážníci nabádat, informace
mohou skutečně předávat
nebo jejich předání zprostřed-
kovat. Městská policie má za
to, že více v aktuálních problé-
mech orientovaný senior rovná
se senior sebevědomý, který
svůj věk nechápe jako handi-
cap, ale výhodu. 

SOS hodinky 
Událostem, kdy o samotě žijící
senioři zůstanou kvůli náhlému
zdravotnímu kolapsu bez po-
moci několik hodin nebo i dnů,
má předejít projekt tzv. SOS ho-
dinek. Těmi v případě nouzo-
vého stavu senior zalarmuje
zmáčknutím jediného tlačítka
břeclavskou městskou policii.
Jelikož hodinky jsou vybaveny
GPS modulem, strážníci vědí,
kde se senior nachází. K dispo-
zici mají i výpis ze zdravotní do-
kumentace. Vyjíždějící hlídka tak
přesně ví, za kým a kam jede,
i jaké zdravotní problémy drži-
tele SOS Hodinek dlouhodobě
trápí a jaké léky užívá. Do pro-
jektu je v současnosti zapojeno
sedmdesát břeclavských se-
niorů.

Další senioři mohou žádat o při-
dělení tzv. SOS hodinek. Měst-
ská policie Břeclav totiž bude
i v dalším období pokračovat
v projektu Pager pro seniory,
který umožňuje o samotě žijícím
starším lidem se zdravotními
problémy přivolat si v případě
nouze prostřednictvím speciál-
ních hodinek pomoc. Díky zís-
kaným dotacím strážníci ob-
drželi další - v pořadí již třetí -
várku třiceti kusů SOS hodinek.
Spolu s nimi senioři získají i bez-
pečnostní zámek, který strážní-
kům umožní dostat se do bytu
bez poškozování dveří a to
i v případě, že z vnitřní strany
zámku je vsunut klíč. Hodinky
i zámek s generálním klíčem
jsou seniorům propůjčovány
zcela zdarma.

SOS hodinky provozuje mezi
břeclavskou seniorskou komu-
nitou městská policie od konce
roku 2015. Za tu dobu strážníci
absolvovali mnoho ostrých vý-
jezdů, při nichž se senior ocitl
ve svém bytě v nouzi. V několika
případech bylo třeba poskyt-
nutí první pomoci a převoz se-
niora záchrannou službou do
nemocnice, ve zbylých posta-
čila osobní pomoc městských
policistů v bytě seniora, který
např. upadl na zem a kvůli
špatné pohyblivosti nebyl scho-
pen se sám znovu postavit na
nohy. 

Aktivace nouzového tlačítka
okamžitě přivolávající hlídku
městské policie je však možná
nejen při náhlých vážných zdra-
votních problémech a jiných
nouzových stavech, ale i v pří-
padě, kdy se senior ocitne
v ohrožení pachatele přestupku
nebo trestného činu ať již doma
nebo na ulici. Přesné vypátrání
místa, kde se senior v kritickou
chvíli nachází, zajišťuje GPS mo-
dul, jimž jsou hodinky vybaveny. 

V případě zájmu o zapojení se
do projektu Pager pro seniory

je možné zaslat žádost s kon-
taktními údaji na email petra.ta-
labova@breclav.eu, nebo telefo-
nicky kontaktovat Městskou
policii Břeclav na čísle 518 398
818 (po-pá 7:00 - 15:30) či se
osobně dostavit na služebnu
MP Břeclav v ulici Kupkova 3
k p. Talábové, která projekt
spravuje. Podmínkou k zařazení
do projektu je trvalé bydliště na
území města Břeclavi. 

(mp)

Pokračování v dalším čísle
Radnice.
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Strážníci Městské policie Břeclav hlídkují v ulicích celého města.
A když je potřeba, tak dohlíží i na hřbitovy, kde je riziko vandalství
zvýšené např. na Dušičky. 

SOS hodinky používá v Břeclavi sedmdesát seniorů. V praxi už se
osvědčily mnohokrát.



Ve středu 18. ledna byla Břeclav
svědkem sice komorní, ale ne-
všední a zajímavé kulturní události.
Gymnaziální sbor Polyfonia hostil
též studentský, ovšem zahraniční
sbor Carthage Treble Choir z ame-
rického Wisconsinu. Zaplněným
sálem Dělnického domu zněly me-
lodie vánoční i nevánoční, zpívané
v češtině, angličtině, ale například
také ve slovinštině či africkém ja-
zyce Zulu. Kromě samostatných
vystoupení jednotlivých sborů se
mohli posluchači potěšit i ze spo-
lečného zpěvu všech bezmála se-
dmdesáti účinkujících.

Atmosféra koncertu se nesla
i v duchu určité nostalgie, jelikož
oba soubory se setkaly již po-
druhé. V  roce 1985 zavítal tento
americký studentský sbor do
tehdy ještě socialistického Čes-
koslovenska a mimo jiné se usku-
tečnil i společný koncert s břec-
lavskou Polyfonií, v  té době

vedenou zakladatelkou sboru, paní
Janou Kaněrovou. Bylo krásné, že
na letošním koncertu se po 38 le-
tech sešli pamětníci této události
– jednak někteří z  posluchačů,
dále současný sbormistr Carthage
Treble Choir, Peter Dennee, který
v roce 1985 ve sboru zpíval jako
student, a v neposlední řadě „hy-
batelka“ těchto akcí, paní Míša
Plíčková z Prahy, která od 80. let
minulého století zprostředkovala
již celou řadu setkání amerických
a českých zpěváků a hudebníků,
a to na obou stranách Atlantiku.

„Děkujeme všem posluchačům,
kteří vytvořili opravdu krásnou at-
mosféru, a velký dík patří také
všem rodičům, kteří podporují své
děti v této nevšední, ale bohulibé
zájmové činnosti, jakou je sborový
zpěv,“ poděkovala sbormistryně
Polyfonie Kristýna Dobešová Zim-
mermannová. 

(mb)

Břeclavská Radnice

Přestože materiálně technické
podmínky ve staré žákovské dílně
školy nejsou ideální, je již dlouho-
dobým  pedagogickým záměrem
školy zvyšovat manuální zruč-
nost svých žáků. Ve školním
vzdělávacím programu máme již
od počátku zařazeny tematické
okruhy práce s technickými ma-

teriály v 6. a 7. ročníku a design
a konstruování v 8. a 9. ročníku.
Výuka probíhá nejen v odborné
učebně dílen, ale i v učebně in-
formatiky, fyziky a chemie.

Žáci si osvojují zvládání pracov-
ních postupů při opracování ma-
teriálu - především dřeva, mě-

ření, rýsování, řezání, broušení
a vrtání. Zvládnou nakreslit
i vlastní návrh výrobku.

V rámci pracovních činností pro-
běhla Soutěž konstruktérů mostů.
Žáci osmých ročníků si vyzkoušeli
za pomocí dvou balíčků špejlí a le-
pidla navrhnout a sestavit kon-
strukci mostu, která musela unést
co největší zátěž. Délka mostu
byla daná minimálně 65 cm a šířka
nejméně 5 cm. Jednalo se o dlou-
hodobý projekt, který byl rozčle-
něn do několika fází. V první fázi
žáci vyhledávali informace o kon-
strukčních prvcích, které se
u mostů využívají. V  druhé fázi
měli za úkol navrhnout náčrtek
mostní konstrukce, kterou budou
realizovat a na základě tohoto ná-
vrhu dle svých schopností kon-
strukci narýsují.

Žáci byli v hodinách vyučujícím
pouze koučováni a dbalo se na
jejich samostatnou činnost
a práci s chybou. V průběhu ce-
lého projektu si vyzkoušeli
různé způsoby lepených spojů,
vyztužování konstrukce mostů
a jejich jednotlivých nosných
částí.

Celý projekt byl završen prezen-
tací výrobku a testem nosnosti.
Žáci si s výrobkem poradili per-
fektně, jejich nejlepší mosty vy-
držely zátěž přes 25 kg. Průběh
soutěže byl zaznamenáván na
kameru a materiály poslouží
ve výuce informatiky, kdy si žáci
vyzkouší tato videa sestříhat
a k soutěži vytvořit promo video.

Mgr. Polanská Yveta
ředitelka školy

Dílny v ZŠ Komenského 
jedou stále naplno

Tři králové v Břeclavi mají se-
čteno. Do charitních kasiček jim
štědří dárci přispěli 143 901 Kč. 

„Tradice Tříkrálové sbírky je po-
třeba udržovat. Začít nový rok
pomocí potřebným za zpěvu ko-
ledníků je příjemnou událostí.
Sbírku navíc pořádá Charita ČR
a člověk má tak jistotu, že jeho
příspěvek se promění na pomoc
těm, kteří to potřebují. Rádi by-
chom poděkovali všem lidem,
kteří přispěli,“ zaznělo od vedení
břeclavské radnice, které kromě
osobního příspěvku předalo zá-
stupcům charity finanční dar za
město Břeclav.

„V roce 2023 se zaměříme na
podporu vzdělávání zdravotních
sester z Domácího hospice sva-
tého Martina, které pracují s ne-
vyléčitelně nemocnými pacienty
a pomáhají jim důstojně prožít
poslední etapu jejich života. Ob-
rovský smysl spatřujeme také ve
vzdělávání dobrovolníků, jejichž
pomoc byla v posledních letech
nedocenitelná. Dále z výtěžku
podpoříme činnost farních cha-
rit v břeclavském okrese a v ne-
poslední řadě všechny lidi, kteří
se ocitli v akutní nouzi a kterým
pomáhá Záchranná charitní síť,“
prozradil Josef Gajdoš, ředitel
Oblastní charity Břeclav. (dav)

Břeclavané přispěli 
přes 140 tisíc

Americký sbor v Břeclavi





Břeclavská Radnice

Na jaře roku 2019 upozornil ná-
hodný kolemjdoucí archeology
na zachovalé kusy vydlabané
lodi, které spatřil při těžbě štěr-
kopísku v Dyji mezi "vídeňským"
a „bratislavským“ mostem
v Břeclavi. Archeologové z břec-
lavského muzea uložili kusy lodi
do rybníka u zámečku Pohan-
sko, aby materiál na vzduchu
nedegradoval, kousek plavidla
podrobili rozborům a následně
domlouvali konzervaci frag-
mentů. 

V lednu části lodi za pomoci po-
tápěčů archeologové vytáhli,
aby je nechali konzervovat ve
specializovaném zařízení v ně-
meckém Schleswigu. 

„Kousek lodi jsme v předchozích
letech podrobili radiokarbonové

metodě určování stáří materiálu.
S největší pravděpodobností se
jedná o plavidlo, které vzniklo
mezi roky 1700 a 1800 n.l, tedy
v období raného novověku.
Z hlediska řeky Dyje se jedná
o naprostý unikát. V této řece
se nikdy nic podobného ne-
našlo,“ vysvětluje archeolog Li-
bor Kalčík s tím, že podobně do-
chované nálezy jsou velmi
vzácné i z pohledu celého
Česka. 

Zajímavostí je, že podle docho-
vaných kusů se jedná o typ lodi,
který se u nás používal od
mladší doby kamenné, tedy
dlouhé tisíce let. V německém
Schleswigu teď bude konzer-
vace fragmentů probíhat mini-
málně 7 let. 

„Do Německa pojedou frag-
menty lodi ponořené do vody
z řeky Dyje ve speciální nádobě,
aby na vzduchu nedegradovaly.
Po procesu konzervace kusů
lodi, z nichž největší měří přes
3 metry, bychom je rádi vystavili
v expozici přímo v Břeclavi. Ta
by se přitom měla vztahovat
právě k důležitosti řeky Dyje
v průběhu osídlování lokality.
Kromě virtuálního modelu lodi

bychom ji rádi ve zmenšené po-
době vytvořili také fyzicky. Loď
sloužila pravděpodobně k pře-
vážení nákladu nebo k rybaření.
Právě rybaření má v Břeclavi vel-
kou historii, kterou bychom
v rámci expozice rádi připomněli.
Předpokládali jsme, že tento typ
lodí se na řece Dyji používal, což
nám tento unikátní nález po-
tvrdil,“ říká ředitel břeclavského
muzea Petr Dlouhý. (dav)

Unikátní nález z Dyje budou
konzervovat v Německu
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Městská knihovna Břeclav 
připravuje na únor 2023
Tváře Břeclavi: Rekon-
strukce městského kou-
paliště
I v novém roce budou
v  knihovně probíhat dis-
kuzní setkání z cyklu Tváře
Břeclavi, které jsou věno-
vány tomu, jaká Břeclav je
a jaká by mohla být. Ve
čtvrtek 16. února v 17 ho-
din zveme všechny zájem-
ce na diskusi s architekty
a zástupci města na téma
rekonstrukce městského
koupaliště. Vstup volný.

Hašek a Čechoslováci
v občanské válce v Rus-
ku
V pátek 17. února v 17 ho-
din zveme příznivce vojen-
ské historie do malého sálu
knihovny na přednášku
Mgr. Vlastimila Křišťana
Hašek a Čechoslováci
v občanské válce v Rusku,
kterou pořádáme ve spo-
lupráci s Muzeem česko-
slovenských legií v Praze
k letošnímu 100. výročí
úmrtí známého spisovatele
Jaroslava Haška. Vstup vol-
ný.

LiStOVáNí.cz: Historky
z Tinderu (Lucie Macháč-
ková)
V úterý 21. února v 17 ho-
din srdečně zveme do ma-
lého sálu knihovny na další
pořad z cyklu scénických
čtení LiStOVáNí.cz. Tento-
krát se můžete těšit na pří-
běhy o lásce, sexu a dal-
ších katastrofách. Popu-
lární stand-up komička Lu-
cie Macháčková s humo-
rem a nadsázkou glosuje
milostné karamboly, spo-
luúčinkuje Lukáš Hejlík.
Vstupné 150 Kč, v  před-
prodeji 100 Kč, předprodej
v  oddělení naučné litera-
tury.

Skrytá paměť Moravy:
Sám nejsi nic
Břeclavská knihovna ve
spolupráci s Památníkem
písemnictví na Moravě vy-
zývá všechny literární ta-
lenty k účasti v literární
soutěži Skrytá paměť Mo-

ravy, letos s tématem Sám
nejsi nic. Kdy člověk cítí
bezmoc? Jak se jí dá čelit?
Téma směřuje k zachycení
situací, ve kterých síly jed-
notlivce nestačí a ve kte-
rých si člověk intenzivně
uvědomuje, že je součástí
lidského společenství. 

Soutěž je určena mladým
lidem ve věku 11–19 let, kte-
ří své prozaické texty mo-
hou posílat do 31. března
2023 na adresu Památník
písemnictví na Moravě,
Klášter 1, 664 61 Rajhrad.
Bližší informace na strán-
kách rajhrad.muzeumbr-
nenska.cz nebo www.kni-
hovnabreclav.cz.

Akce pro děti 
V pátek 3. února jsou jed-
nodenní pololetní prázd-
niny, dětské oddělení bude
otevřeno mimořádně od 9
do 12 hodin a od 13 do 18
hodin. V pátek 10. února
od 13 do 17.30 hodin se
děti mohou u příležitosti
Světového dne nemocných
zúčastnit soutěžní hry Jak
bacit bacila.

Historky a pověsti Pod-
pálaví v ilustracích a ko-
miksech
Až do konce dubna bude
v knihovnické Galerie na
schodech k vidění výstava
plakátů Historky a pověsti
Podpálaví v ilustracích
a komiksech . Jedná se
o netradičně pojaté výtvar-
né zpracování pověstí, pří-
běhů a pohádek předků
a obyvatel žijících v kraji
pod Pálavou. V knihovně
lze půjčit i související pub-
likaci Neobyčejné příběhy
Podpálaví a Weinviertlu,
která vyšla ve dvou jazy-
kových mutacích - češtině
a němčině.

Velká knižní pátračka
V rámci celostátní knihov-
nické akce Březen – měsíc
čtenářů se můžete těšit na
další oblíbenou soutěž,
spojenou s pátráním v kni-
hách, které máme

v  knihovně ve fondu. Po-
drobná pravidla naleznete
koncem února na strán-
kách www.knihovnabrec-
lav.cz.

VU3V: Buddhistické umě-
ní Indie
Srdečně zveme všechny
zájemce ke studiu dalšího
semestru Virtuální univer-
zity třetího věku, tentokrát
věnované dějinám výtvar-
né kultury buddhismu ,
který v Indii vznikl a vzkvé-
tal v prvních staletích své
existence. Přednášky kurzu
se zaměří na podrobnou
prezentaci všech zásad-
ních památek, sochařskou
a vzácně i malířskou vý-
zdobu. Zájemci se seznámí
s hlavními stavebními typy
buddhistické sakrální ar-
chitektury a důležitými so-
chařskými styly na ukáz-
kách z památkových lokalit
i na početných exponátech
indických a světových mu-
zeí. 

Přednášky budou probíhat
jednou za 14 dní v úterý
od 10 nebo 14.30  hodin,
přihlašovat se ke studiu je
možné až do 26. února
2023. Garantem kurzu je
RNDr. Aleš Krejčí, CSc.
Cena kurzu za celý seme-

str je stanovena na 560 Kč,
pro čtenáře knihovny
400 Kč. VU3V mohou stu-
dovat osoby se statutem
důchodce a invalidní dů-
chodci bez rozdílu věku.
Další informace vám
ochotně sdělí Mgr. Jaroslav
Čech, tel.: 725 107 305,
cech@knihovnabreclav.cz.

Moderní technologie pro
děti a mládež
Volnočasové aktivity pro
děti a mládež spojené
s moderními technologiemi
v břeclavské knihovně bu-
dou probíhat i nadále
v pon dělí a ve středu od
14.30 do 17.30 hodin. Kaž-
dé pondělí se ve velkém
sále koná setkání s  virtu-
ální realitou spojené s Ro-
botovnou a ve středu v po-
čítačové učebně Klub vi-
deoher s novou tvořivou
dílnou 3Déčko. Každý dru-
hý čtvrtek v měsíci probíhá
v knihovně také programo-
vací kroužek CoderDojo,
k jehož celosvětové síti se
knihovna připojila. Všechny
akce jsou zdarma a není
nutné se na ně dopředu
přihlašovat. Více informací
na mailu roboti@knihovna-
breclav.cz.

( jč)

Vystoupení jedinečného českého břichomluvce a televizní ce-
lebrity Matýska, které všichni dobře znáte ze soutěže Česko-
slovensko má talent. Smích dětského publika je to, co máme
nejraději. Věřte že Zdeněk Polách a Matýsek s jejich kamarády
vás budou bavit jako nikdo jiný v tomto oboru. Zdeněk Polách
je jediný břichomluvec v České republice, který v roce 2018 vy-
hrál s Matýskem Zlatého "bzučáka" v soutěži Československo
má talent. Neuvěřitelně vtipné a vynalézavé představení, které
si užijí děti i rodiče.

Matýsek a jeho kamarádi
Kdy: 4. 3. ve 14.30 hodin 

Kde: KINO KORUNA
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Do nového
roku 2023
jsme v Galerii
99 vykročili
s mnoha
plány a krás-
nými akcemi
před námi.
Hned 11. ledna
jsme spo-
lečně oslavili

89 narozeniny malíře Antonína
Vojtka a při této příležitosti ve-
řejnosti představili jeho nejno-
vější knihu Vzpomínky z cest.
Pojďte se s malířem Antonínem
Vojtkem vydat na cestu časem
i prostorem. V knize se sezná-
míte s umělcovými vzpomín-
kami, postřehy a zážitky a na-
leznete v ní i bohatý obrazový
doprovod. Každý z nás rád vy-
práví o svých dojmech z cest
a vzpomíná na návštěvy zahra-
ničí nad pořízenými fotogra-
fiemi. Malíře v čase přenáší zase
jeho kresby a skici. Knihu mů-
žete zakoupit v Galerii 99 nebo
na e-shopu.

Jestlipak jste věděli, že 17.
ledna oslavilo umění své 1 000
060. narozeniny, alespoň dle

tradice, kterou vymyslel umě-
lec Robert Filliou. My jsme
tento den oslavili, jak nejlépe
to šlo – návštěvou nových vý-
stav v Brně. Pokud jste tento
den propásli, nevadí, můžete se
stavit načerpat inspiraci
i v naší galerii. V té v tuto chvíli
sídlí i projekt Poselství naděje
2121, který je již dostupný ši-
roké veřejnosti. Pro více infor-
mací nás můžete sledovat na
webových stránkách www.voj-
tek-av.com či na Facebooku
Galerie 99.

Galerie nabízí: stálou expozici
šperků ze dřeva, více než sto
grafických děl, veškeré služby
související s poradenstvím a vý-
tvarným uměním, oceňování ob-
razů, restaurování atd.

Otevřeno: úterý až pátek od
14.00 do 17.00 hodin, případně
po telefonické domluvě kdykoliv:
519 372118, 723 930 015,
723  887 977. Galerie AV na ul.
J. Moláka na zazvonění nebo na
telefon. 

Novinky sledujte na www.vojtek-
av.com nebo na Facebooku.

Galerie 99 v únoru Plesová sezona v Břeclavi je
v plném proudu

Níže přinášíme přehled aktuálních plesů v Břeclavi 
3. února – Železničářský ples (KD Delta Břeclav)
10. února – Ples ZŠ a MŠ Kupkova (KD Delta Břeclav)
11. února – Hokejový ples (KD Stará Břeclav)
17. února – Studentský ples SPŠ E. Beneše 
a OA Břeclav (KD Delta Břeclav)
18. února – Rybářský ples (KD Stará Břeclav) a Krojový
ples (sokolovna Charvátská Nová Ves)
24. února – Ples ZŠ Komenského (KD Poštorná)
25. února – Hasičský ples (KD Poštorná)
26. února – Krojový ples Břeclavánku (KD Stará Břeclav) 
3. března – Ples Gymnázia Břeclav (KD Delta Břeclav)
a Školní ples SOŠ manažerské a zdravotnické Břeclav
(KD Poštorná)
18. března – Country bál 
(sokolovna Charvátská Nová Ves)
24. března – Reprezentační ples města Břeclavi
(sokolovna Charvátská Nová Ves)
1. dubna – Retroples (KD Stará Břeclav)
12. května – Májový ples ZŠ Slovácká 
(KD Stará Břeclav)
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Na celostátním turnaji ve stolním
tenise nejmladší kategorie U11,
který pořádal břeclavský MSK
Břeclav, se prosadila mladá
hráčka pořádajícího týmu, která
už dokonce startuje za ženské
týmy MSK! V konkurenci celé

České republiky se Lindě Rataj-
ské podařilo na celostátním tur-
naji ve Valticích získat dvě
stříbrné medaile ve dvouhře
a čtyřhře. Gratulujeme! 

(dav)

Břeclavská Radnice

Linda Ratajská medailová

Břeclavští veslaři dominovali v II. kole Českého poháru ve veslování
na trenažéru. Velmi dobrou zprávou je, že se k veslování vrátil břec-
lavský odchovanec a olympionik z Ria Lukáš Helešic (vpravo na-
hoře), který ukončil vrcholový sport v roce 2020. Po tříleté odmlce
opět začal vrcholově trénovat v pražské Dukle a je ve skvělé formě,
což potvrdil právě v II. kole ČP ve veslování na trenažéru, v kategorii
muži elite, kde dojel
zlatý a jako jediný
se dostal pod 6 mi-
nut. Stříbrný skon-
čil Aleš Pospíšil
z SVK Břeclav
(vlevo dole). Břecla-
váci ovládli i lehké
váhy, kde skončil
zlatý Petr Rampula
(vlevo nahoře),
stříbro bral Aleš
Suský (vpravo
dole). Gratulujeme! 

(dav)

Břeclavští veslaři bodovali

S břeclavskými extraligovými
stolními tenistkami hovořil místo-
starosta Milan Klim v lednu nejen
o tom, jak ladí formu na další zá-
pasy. „Příjemným zjištěním je pro
mě fakt, že břeclavský stolní te-
nis chce v dalších letech stavět
extraligu zejména na vlastních
odchovancích. Společně jsme
debatovali na téma možností
další podpory břeclavského stol-
ního tenisu. Pro mě osobně je zá-
kladem spokojené dítě, které
tráví volný čas pohybem a ne
bezcílným poflakováním.“ vysvět-
lil místostarosta Milan Klim.  

V posledních letech se břeclav-
skému „pinci“ daří zvýšit efekti-
vitu práce s mládeží. 
„Stolní tenisté zintenzivnili práci
s dětmi a mládeží, což mě
opravdu těší a podpora tohoto
sportu městem je proto samoz-
řejmá, stejně jako u dalších břec-
lavských sportovních oddílů, kde
se dětem věnují. I v příštích le-
tech budu prosazovat zejména
podporu těch sportů, které jsou
zaměřeny právě na práci s dětmi
a mládeží,“ doplnil místostarosta
Klim.   

(dav)

Extraliga na břeclavské radnici 

Matematika
Doučuji matematiku
pro ZŠ (i I. stupeň)

I u Vás doma
777 794 201



Na konci ledna probíhal v Mladé
Boleslavi další ze závodů Poháru
ČKS v krasobruslení. V kategorii
nováčci starší dívky předvedla
svou volnou jízdu Laura Kadle-
cová, která ve své volné jízdě
skočila dva flipy, ritbergera a za-
jela krásné spirály vah. V pirue-
tách ztratila Laura cenné body
a obsadila desáté místo.

Aneta Valová zajela pěknou vol-
nou jízdu se všemi předepsa-
nými prvky, které rozhodčí oce-
nili plusovými body. Jízdě však
chyběla rychlost, což se proje-
vilo v druhé známce za předve-
dení a v silné konkurenci téměř
třiceti závodnic skončila sedmá.

Na konci ledna se jel také závod
Českého poháru a to v Českém
Těšíně. Do volných jízd nastou-
pili nejmladší žáci. Martin Klimeš
v závodě velmi zabojoval, svou
jízdou s plusovými body roz-

hodčí oslovil a se ziskem 26,27
bodů, což je jeho letošní bodový
rekord, skončil na třetím místě.
Po několika čtvrtých místech
v této sezoně je to pro Martina
první cenný kov. Další zástupce
břeclavského krasobruslení Mi-
kuláš Košulič udělal chybu
v kombinované piruetě, čímž při-
šel o cenné dva body, a ve vy-
rovnaném závodě obsadil
7. místo. Václav Košulič v mlad-
ších žácích se také nevyvaroval
chyb a dva pády ve volné jízdě
znamenaly 6. místo.

V dalším závodě se v kategorii
nováčci starší dívky představila
Eliška Klimešová. Ta bohužel ne-
navázala na svoje předchozí
skvělé výsledky a po nevyda-
řené volné jízdě skončila až na
10. místě. V kategorii mladší ža-
čky měl břeclavský oddíl KRASO
tři zástupkyně. Jana Klimešová,
která bojuje o nominaci na MČR,

předvedla pěknou volnou jízdu
a se ziskem 39,2 bodů obsadila
11. místo. Hned za Janou se na
13. místě se 37,32 body umístila
Eva Kiliánová. Stelle Slezákové

se v Těšíně nedařily čisté vý-
jezdy ze skoků a obsadila
19. místo. 

(mm)
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